
Sprawozdanie stenograficzne
z rozpraw

galicyjskiego Sejmu krajowego.

2. posiedzenie 4 . sesyi IV. peryodu Sejmu galicyjskiego

z dnia 15. września 1881.

Treść:  Spis petycyi. — Udzielenie urlopu posł. hr. Stadnickiemu Edwardowi. — Uwiadomienie od ks. Lobośa, 
administratora dyecezyi przemyskiej. - /  Pierwsze czytanie przedłożenia Wydziału krajowego w przedmn 
cie podwyższenia płacy dyrektora zakładu obłąkanych na Kulparkowie. — Przekazanie przedłożenia 
tego do komisyi administracyjnej. — Pierwsze czytanie przedłożenia Wydziału krajowego w przedmiocie 
wystawienia nowego budynkn dla krajowej szkoły gospodarstwa lasowego we Lwowie. — Przekazanie 
tegoż do komisyi kultury krajowej. — Pierwsze czytanie przedłożenia Wydziału krajowego w przedmiocie 
zalesienia wydm piaszczystych w powiecie Jarosławskim i w niektórych gminach pow. Łańcuckiego, 
Cieszanowskiego i Przemyślańskiego. — Przekazanie tegoż do komisyi kultury krajowej. — Sprawdzenie 
wyboru posłów 1 Merunowicza, hr. Jana Tarnowskiego, Dra Fedorowicza i Zaleskiego. — Wybór komisyi 
budżetowej, edukacyjnej, administracyjnej i prawniczej. — Porządek dzienny III. posiedzenia. — Ukonsty
tuowanie się komisyi edukacyjnej.

Początek posiedzenia o godzinie 11. minut 17.
Obecnych posłów: 108.
Przewodniczący: JW. Marszałek Dr. Mikołaj 

Zyblikiewicz.
Ze strony rządu: Wiceprezydent c. k. Na

miestnictwa Filip Zaleski.
Sekretarze: Józef Jasiński, Jan hr. Stadnicki, 

Turzański i Alfons Czajkowski.
JW. Marsz a ł ek .  Sejm w komplecie, otwie

ram posiedzenie. — Podaję do wiadomości Wy
sokiej Izby, iż protokół posiedzenia wczorajszego 
został dziś złożony w biórze sejmowem i będzie 
m stosownie do uchwał sejmowych pozostawał

przez 24 godzin, aby dać możność pp. posłom do 
przejrzenia go.

Upraszam p. sekretarza o odczytanie spisu 
petycyi.

Sekretarz p. J ó z e f  Jas i ńs k i  (czyta:)
Spis petycyi wniesionych 

do Sejmu krajowego w roku 1881. na dniu 14.
Września.

1. W7isła Jędrzej, gospodarz w Bierzanowie przez 
posła hr. Badeniego o wsparcie dla jego 5 
ociemniałych dzieci, odesłano do komisyi 
petycyjnej.

2. Maresch Maksymilian b. dyrel tor zakładu 
Kulparkowskiego przez p. Hoszarda o udzie-
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lenie mu odprawy lub o zwrot poniesionych strat 
w służbie zakładu, — do komisyi budżetowej.

3. Wydział pow. Przemyślański przez p. Ho- 
szarda w sprawie uregulowania targów i jar
marków, — do komisyi administracyjnej.

4. Gmina Unterbergen przez posła Hoszarda o 
odłączenie od gminy Podberezce, — do ko
misyi petycyjnej.

5. Zbiorowa petycya gmin powiatu Łańcuckiego 
przez p. Wodzińskiego o zmianę ustawy o 
paszportach na bydło, — do komisyi admi
nistracyjnej.

6. Krupa Teodor, kierownik szkoły w Oleszy
cach przez p. Turzańskiego o zwrotną za
liczkę na płacę, — do komisyi petycyjnej.

7. Albiński Marcin, przez p. ks. Chełmeckiego 
o policzenie mu lat służby spędzonych przy 
straży skarbowej, — do komisyi petycyjnej.

8. Gminy Mszana dolna i Słomka przez p. ks. 
Chełmeckiego o pożyczkę złr. 3700. na wy
budowanie nowego budynku szkolnego, — do 
komisyi budżetowej.

9. Stupnicka Teofila, wdowa po konduktorze dróg 
przez p. Żurowskiego o zapomogę, — do ko
misyi petycyjnej.

10. Wydział pow. Jarosławski przez p. Zamoj
skiego, o uznanie drogi z Jarosławia przez 
Sieniawę do królestwa polskiego za krajową — 
do komisyi drogowej.

11. Stęczyński Bogusz, literat przez p. Kitrysa 
o zapomogę, — do komisyi budżetowej.

12. Śliwińska Albina, wdowa po zastępcy zarządcy 
szpitala lwowskiego przez p. Hausnera, o re- 
muneracyę za pełnienie obowiązków przez jej 
męża w r. 1864. do 1867, — do komisyi 
petycyjnej.

13. Stasicki Syrodok Józef, przez p.Hausnera o za
prowadzenie kolektantów rządowych do poboru 
podatków, — do komisyi administracyjnej.

14. Daszkiewicz Władysław, rzeźbiarz przez p. 
Hausnera o subwencyę w celu kształcenia się 
za granicą, — do komisyi budżetowej.

15. Klasztor pp. Bazylianek w Jaworowie, przez 
p. Czerkawskiego o subwencyę na utrzymanie 
zakładu naukowego przy klasztorze, — do 
komisyi edukacyjnej.

16. Malinowski Franciszek, majster kominiarski 
przez p. Czerkawskiego o uregulowanie sto
sunków kominiarskich w Brzeżanaeh, — do 
komisyi administracyjnej.

17. Towarzystwo zaliczkowe w Łańcucie, przez

p. Wodzińskiego w sprawie reformy instytu- 
cyi towarzystw zaliczkowych, — do komisyi 
administracyj nej.

18. Landes Nehemiasz, kierownik szkoły im. Cza
ckiego we Lwowie przez p. Smolkę o wliczenie 
mu lat służby od r. 1857. do 1859. i od 
1869. do 1879, — do komisyi petycyjnej.

19. Gromnicka Julia, wdowa po nauczycielu przez 
p. Smolkę o przyznanie wyższej pensyi lub 
udzielenie jednorazowego wsparcia, — do ko
misyi petycyjnej.

20. Filipecka Marya, wdowa po konduktorze dróg 
krajowych przez p. ks. Sawę o udzielenie jej 
stałego zaopatrzenia czyli pensyi wdowiej 
w drodze łaski, — do komisyi budżetowej.

21. Jamińska Bronisława, przez p. Pietruskiego 
o subwencyę na założenie szkoły Freblowskiej 
w Stanisławowie, — do komisyi edukacyjnej.
JW. Marszałek.  P. hr. Edward Stadnicki

prosi o urlop dwutygodniowy. Mnie przysłużą 
prawo udzielenia urlopu ośmio-dniowego — udzie
lenie dłuższego urlopu należy do Wysokiej Izby.
Kto się zgadza na udzielnenie urlopu dwutygodnio
wego p. hr. Edwardowi Stadnickiemu raczy rękę 
podnieść. (Większość). Urlop udzielony. .

Ks. Łoboś, administrator dyecezyi przemyskiej, 
donosi, że nie będzie w stanie wziąć udziału w pra
cach sejmowych z powodu, że nie będzie mógł się 
zastąpić w administracyi dyecezyi. Podaję to do 
wiadomości Wysokiej Izby.

Przystępujemy teraz do porządku dziennego. 
Pierwszym przedmiotem porządku dziennego 

jest: Pierwsze czytanie przedłożenia Wydziału kra
jowego w przedmiocie podwyższenia płacy Dyrektora 
zakładu dla obłąkanych na Kulparkowie. Spra
wozdawca poseł Hoszard ma głos.

Sprawozdawca p. H o s z a r d ,  (czyta tytuł Ob. Al.
przedłożenia). (Głosy:) Proszę uwolnić p. spra- XIV.
wozdawcę od czytania.

JW. Mar s z a ł ek .  Pp. sprawozdawcy są 
uwolnieni od czytania, dla tego proszę p. spra
wozdawcę tylko o wniosek.

Sprawozdawca p. Hoszard.  Wnoszę odesła
nie tego sprawozdania do komisyi administracyjnej.

JW. Marszałek .  Czy żąda kto głosu ? (nikt) 
kto się z tym wnioskiem zgadza, raczy rękę podnieść 
(Większość.) Wniosek przyjęty.

JW. Marszał ek .  Następuje z porządku 
dziennego: Pierwsze czytanie przedłożenia Wydziału y y  
krajowego w przedmiocie wystawienia nowego bu
dynku dla krajowej szkoły gospodarstwa lasowego
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we Lwowie. Sprawozdawca poseł Wereszczyński 
ma głos.

Sprawozda wca p. We r es z c z y ń s k i .  W noszę 
wybór komisji kultury krajowej z 11. członków 
składać się mającej i odesłanie tego sprawozdania 
do tejże korni syi.

JW. Ma r s z a ł e k .  Rozprawa otwarta. Czy 
żąda kto głosu? (nikt). Gdy nikt głosu nie żąda, 
rozprawa zamknięta. Kto zgadza się z tym wnio
skiem, zechce rękę podnieść (większość). Jest przy
jęty. Następuje z porządku dziennego: pierwsze 
czytanie przedłożenia Wydziału krajowego w przed
miocie zalesienia wydm piaszczystych w powiecie 
Jarosławskim i w niektórych gminach powiatów 

Ob. Al. Łańcuckiego, Cieszanowskiego i Przemyślańskiego.
XYI. Sp rawozdawca. poseł Wereszczyński ma głos.

Sprawozdawca p. W e r e s z c z y ń s k i .  Czy
nię wniosek: Wysoka Izba raczy uchwalić, aby to 
przedłożenie Wydziału krajowego odesłać także 
do komisyi kultury krajowej.

JW. Mar s z a ł ek .  Rozprawa otwarta. Czy 
żąda kto głosu? (nikt). Gdy nikt głosu nie żąda 
rozprawa zamknięta. Kto zgadza się z tym wnio
skiem, zechce rękę podnieść. (Większość). Wnio
sek przyięty.

JW. M a r s z a ł e k .  Następuje z porządku 
dziennego sprawdzenie wyborów poselskich. Spra
wozdawca p. Pietruski ma głos.

Sprawozdawca p. P i e t r u s k i  czyta:
Sprawozdanie Wydziału krajowego o wybo

rze uzupełniającym posła na Sejm krajowy, 
w okręgu wyborczym gmin wiejskich Lwów-Szcze- 
rzec-Winniki.

Wysoki Sejmie! Dnia 27. maja 1881. odbył 
się we Lwowie wybór uzupełniający posła na Sejm 
krajowy w ciele wyborczem gmin wiejskich okręgu 
Lwów-Szczerzec-Winniki. Uprawnionych do głoso
wania było według urzędowej głównej listy wy
borców 212, z tych wzięło udział w głosowaniu 
184; absolutna większość 93.

Otrzymali: 
p. Teofil Merunowicz 99 głosów.
„ Teodor Car 62 „
„ Edward Ubysz 20 „
„ Franciszek Schóffer 3 „

Ponieważ więc p. Teofil Merunowicz otrzy
mał sześć głosów po nad absolutną większość, 
przeto on został wybrany posłem.

Akta wyborcze są w porządku, a gdy wybór 
odbył się normalnie i przeciw ważności jego ża
dnego nie wniesiono protestu, wnosi Wydział kra

jowy: Wysoki Sejm raczy wybór p. Teofila Meru- 
nowicza posłem na Sejm krajowy z okręgu wy
borczego gmin wiejskich Lwów-Szczerzec-Winniki 
uznać za ważny.

JW. M a r s z a ł e k .  Rozprawa otwarta. Czy 
żąda kto głosu. (Nikt.) Gdy nikt głosu nie żąda, 
rozprawa zamknięta. Kto się zgadza z wnioskiem 
Wydziału krajowego, aby wybór p. Merunowicza 
uznać za ważny, zechce rękę podnieść. (Większość). 
Wniosek przyjęty.

Sprawozdawca p. P i e t r u s k i  (czyta).
Sprawozdanie Wydziału krajowego o wybo

rze uzupełniającym jednego posła na Sejm kra
jowy z okręgu wyborczego większych posiadłości 
dawnego obwodu Rzeszowskiego.

Wysoki Sejmie! Dnia 25. lutego 1881. odbył 
się w ciele wyborczem większych posiadłości 
okręgu wyborczego Rzeszowskiego wybór uzupeł
niający jednego posła na Sejm krajowy.

Uprawnionych do głosowania wyborców było 
według wykazu urzędowego 96, z których jednak 
tylko 43 wzięło udział w wyborze, a głosy wszy
stkich padły na hr. Jana Tarnowskiego, właści
ciela dóbr Dzikowa.

W obec tej jednomyślności wyboru i gdy 
akta wyborcze znajdują się w porządku, Wydział 
krajowy wnosi:

Wysoki Sejm raczy wybór hr. Jana Tarno
wskiego na posła av okręgu wyborczym większych 
posiadłości dawnego obwodu Rzeszowskiego uznać 
za ważny.

JW. Ma rs z a ł ek .  Rozprawa otwarta. Czy 
żąda kto głosu? (Nikt). Gdy nikt głosu nie żąda 
rozprawa zamknięta. Kto się z tym wnioskiem 
Wydziału krajowego zgadza, aby wybór p. Jana 
hr. Tarnowskiego uznać za ważny, zechce rękę 
podnieść (Większość). WTnosek przyjęty.

Sprawozdawca p. P i e t r u s k i  (czyta):
Sprawozdanie Wydziału krajowego o wybo

rze uzupełniającym jednego posła na Sejm kra
jowy w ciele wyborczem gmin wiejskich okręgu 
wyborczego Gorlice-Biecz.

Wysoki Sejmie! Dnia 17. marca 1881. od
był się w ciele wyborczem gmin wiejskich okręgu 
wyborczego Gorlice-Biecz wybór uzupełniający je
dnego posła na Sejm krajowy w miejsce zmarłego 
ś. p. Andrzeja Rydzewskiego.

Wyborców uprawnionych do głosowania było 
159, z których 140 wzięło udział w wyborze. 
Z tych 140 oddanych głosów, głos nr. 3. jest nie-
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ważny, albowiem wbrew §. 15. ordynacyi wybor
czej oddany został przez pełnomocnika.

Pozostało przeto 139 głosćw ważnie odda
nych, absolutna większość 70.

Z tego otrzymali:
1. Dr. Mikołaj Fedorowicz głosów 94.
2. Ksiądz Walenty Pelc głosów 32.
3. p. Leon Olszewski głosów 12.
4. p. Jan Witowski jeden głos.
Wybrany przeto absolutną większością gło

sów Dr. Mikołaj Fedorowicz. Gdy przeciw temu 
wyborowi nie podniesiono żadnego protestu, a 
akta wyborcze znajdują się w zupełnym porządku, 
wnosi Wydział krajowy: Wysoki Sejm raczy wy
bór p. Dra Mikołaja Fedorowicza posłem na Sejm 
krajowy w ciele wyborczem gmin wiejskich okręgu 
Wyborczego Gorlice-Biecz uznać za ważny.

JW. Mar s z a ł ek .  Rozprawa otwarta. Czy 
żąda kto głosu. (Nikt.) Gdy nikt głosu nie żąda, 
rozprawa zamknięta. Kto zgadza się z tym wnio
skiem Wydziału krajowego, aby wybór p. Dra 
Mikołaja Fedorowicza uznać za ważny, zechce 
rękę podnieść. (Większość.) Wniosek przyjęty.

Sprawozdawca p. P i e t r u s k i  (czyta):
Sprawozdanie Wydziału krajowego o wybo

rze uzupełniającym posła na Sejm krajowy z grupy 
gmin wiejskich okręgu wyborczego Kossów-Kuty.

Wysoki Sejmie! Dnia 10. marca 1881. od
był się w Rossowie wybór uzupełniający posła na 
Sejm krajowy z okręgu wyborczego gmin wiej
skich dawnych powiatów Kossów-Kuty.

Według urzędowego wykazu było uprawnio
nych do głosowania wyborców 123, z których 116 
stanęło do urny wyborczej. Absolutna większość 
wynosiła przeto 59.

Otrzymali:
P. Filip Zaleski, wiceprezydeut c. k. Na- 

104 głosów;
p. Adam Grabowieński c. k. adjunt Sądu 

powiatowego w Rossowie 12 głosów.
Ogromną większością wybrany przeto posłem 

p. Filip Zaleski.
Przy obliczeniu głosów powstała wątpliwość 

co do ważności głosów oddanych przez trzech 
wyborców, mianowicie:

Dmytra Sekretara, poz. 52,
Michała Dziurieka, poz. 2 i 
Prokopa Gordijczuka poz. 82, 

a to z powodu, że wyborcy ci przy głosowaniu 
nie wymówili wyraźnie imienia i nazwiska osoby 
na którą głosować chcieli.

Komisya wyborcza z uwagi, że wszyscy trzej 
powyżsi wyborcy na powtórne zapytanie przewo
dniczącego komisyi, z niewątpliwą dokładnością 
oznaczyli po imieniu i nazwisku osobę, na którą 
głosować chcieli, uchwaliła jednogłośnie wota ich 
uznać za ważne.

Lecz chociażby nawet te trzy głosy chciano 
uznać za nieważne, to ze względu na stosunek, 
jaki zachodzi między liczbą głosów otrzymanych 
przez obu kandydatów, nie mogłoby to w niczem 
wpłynąć na rezultat wyboru. Z tego powodu, jak 
również ze względu, że akta wyborcze w zupeł
nym są porządku, a przeciw ważności wyboru ża
dnego nie wniesiono protestu, Wydział krajowy 
wnosi :

Wysoki Sejm raczy wybór p. Filipa Zale
skiego posłem na Sejm krajowy z grupy gmin 
wiejskich okręgu wyborczego Kossów-Kuty uznać 
za ważny.

JW. Marszał ek .  Rozprawa otwarta. Czy 
żąda kto głosu? (Nikt.) Gdy nikt głosu nie żąda, 
rozpawa zamknięta. Kto się zgadza z wnioskiem 
Wydziału krajowego, aby uznać wybór p. Filipa 
Zaleskiego za ważny, zechce rękę podnieść. (Więk
szość.) Wniosek przyjęty.

Następuje z porządku dziennego wybór ko- 
misyj: budżetowej (z 16 członków), edukacyjnej 
(z 9 członków), administracyjnej (z 15 członków) 
i prawniczej (z 7 członków). Nasamprzód tedy 
proszę o oddanie kartek na wybór komisyi budże
towej. Na skrutatorów zapraszam pp.: Frucht- 
mana, Janowskiego, Kitrysa, Kupczyńskiego, Łu- 
kasiewicza Alexandra, Łazarskiego, Matkowskiego, 
Merunowicza i Wolańskiego Mikołaja. Upraszam 
pp. skrutatorów, aby zebrali kartki i i lali się na 
ustęp, celem odbycia skrutynium. Przy.-m limy tym
czasem do wyboru komisyi edukacyjnej z 9 członków. 
Na skrutatorów zapraszam pp.: Godła Goldmana, 
Gorajskiego, Jędrzejowicza, ks. Kaczałę, hr. Kru- 
kowieckiego, Kołaczkowskiego, Reya i Rożankow- 
skiego. Panowie skrutatorowie będą łaskawi ode
brać kartki. (Skrutatorowie odbierają kartki.)

(Po przerwie).
JW. Marszał ek .  Czy panowie posłowie po- 

oddawali już kartki na komisyę edukacyjną?
(Głosy.  Tak jest.)
JW. Marsza ł ek .  Zawieszam posiedzenie na 

kwadrans, aby panowie skrutatorowie mogli odbyć 
skrutynium.

(Po przerwie).
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JW. Ma r s z a ł ek .  Podejmuję posiedzenie na 
nowo. Proszę pp. skrutatorów ogłosić rezultat 
skrutynium. M  /  —

Sprawozdawca p. Go l dmann  (czyta): Re
zultat głosowania na członków komisyi edukacyj
nej jest następujący:

Głosujących było 99, absolutna większość 
51. Otrzymali pp. Czerkawski Euzebjusz 76, Dzie- 
duszycki Wojciech 94, ks. biskup Dunajewski 99, 
Majer 99, Małecki 99, Sawczyński 99, ks. biskup 
Stupnicki 99, Szujski 97, Tarnowski Stanisław 66 
głosów; a zatem wszyscy wybrani.

Sprawozdawca p. Ma tk ows k i  (czyta): Wy
nik wyboru do komisyi budżetowej jest nastę
pujący:

Głosujących było 99, absolutna większość 
51. Otrzymali pp. Baum 98, Chrzanowski 99, Dzie- 
duszycki Wojciech 56, Goldmann 57, Hausner 93, 
Kaczała 94, Rapoport 56, Romanowicz 76, Skał- 
kowski 78, Scipio 96, Smarzewski 98, Stadnicki 
Jan 99, Towarnicki 54, Weissmann 79, Wodzicki 
Henryk 98 i dr. Zucker 98 głosów.

JW. Marsz a ł ek .  Te dwie komisye są za
tem wybrane.

Będę prosił szanownych panów członków do 
tych komisyj należących, ażeby się po posiedze
niu zaraz zechcieli ukonstytuować. Panowie kwe- 
storowie wskażą, w której sali każda komisya ma 
się ukonstytuować i w której sali będzie obra
dować.

Przystępujemy do wyboru komisyi admini
stracyjnej, a następnie komisyi prawniczej. Będę 
prosił panów przygotować kartki. Do skrutynium 
zapraszam panów posłów: Buchwalda, Czajkow
skiego Hipolita, Fedorowicza, Garbaczyńskiego, 
Korytowskiego, Kowalskiego Bazylego, Radzikiewi- 
cza, Wernickiego i Korzyńskiego. Jest liczniejsze 
grono skrutatorów dlatego , ażeby skrutynium nie 
razem się odbywało, lecz ażeby się panowie po
dzielili na partye. Jeżeliby brakło którego z pa
nów posłów, to proszę mię uwiadomić. Wysoki 
Sejm nie będzie miał nic przeciw temu, ażebym na 
miejsce brakującego zaprosił innego pana. Proszę 
panów, aby się zajęli zebraniem kartek. (Skruta- 
torowie zbierają kartki.) Teraz przystępuję do wy
boru komisyi prawniczej. Do skrutynium zapraszam 
panów: Bielińskiego, Dydyńskiego, Jasienickiego, 
Jocza, ks. Krasickiego, Lenartowicza, Madej
skiego , Popiela Michała i hr. Scipiona. Proszę od
bierać kartki do komisyi prawniczej. Mam nadzieję,

źe skrutynium prędko będzie ukończone, więc pro
szę panów, abyście się jeszcze zatrzymali w sali. 
Tymczasem zawieszam posiedzenie na chwilę.

(Po przerwie.)
JW. Marszałek .  Proszę ogłosić rezultat 

wyboru do komisyi administracyjnej,
Sprawozdawca p. dr. W er nic ki. (czyta): 

Rezultat wyboru do komisy administracyjnej jest 
następujący: Głosujących było 96, absolutna 
większość 49. Otrzymali głosów pp. Bartmański 
93, Czajkowski Jan 90, Czerkawski Euzeb. 80, 
Grocholski 82, Janko 74, Koziebrodzki Szczęsny 
91, Madejski 91, Mandyczewski Porfiry 91, Ony
szkiewicz 92, Paszkowski 92, Piłat 92, Popiel 
Paweł 91, Romer 92, Wolfart 82 i Żywieki 90.

Sprawozdawca p. L e n a r t o w i c z  (czyta): 
Rezultat głosowania na członków komisyi pra
wniczej jest następujący: Głosujących było 80,
absolutna większość 41. Otrzymali głosów pp. 
Fruchtmann 79, Jasiński Józef 80, Kowalski Ba
zyli 78, Spławiński 80, Wajgart 74, Wesołowski 
78 i Zatorski 80. Wszyscy są zatem wybrani.

JW. Marsz a ł ek .  Te dwie komisye są za
tem wybrane. Porządek dzienny wyczerpany. Na
stępne posiedzenie jutro o godzinie litej przed 
południem. Porządek dzienny jest następujący 
(czyta):

Porządek dzienny 3go posiedzenia, 4tej se- 
syi , IYgo peryodu Sejmu galicyjskiego które się 
odbędzie w piątek dnia 16. września 1881. o go
dzinie litej przed południem.

1. Sprawozdanie Wydziału krajowego wzglę
dem zezwolenia 16tu gminom na pobór wyższych 
dodatków do podatków. Sprawozdawca p. Smolka.

2. Sprawozdanie Wydziału krajowego nad 
petycyą korporacyi kominiarskiej co do ściągania 
należytości kominiarskich. Sprawozd. p. Smolka.

3. Sprawozdanie Wydziału kraj. w przedmio
cie wydzielenia osady Łęg ze związku gminy Czy- 
żyny — przysiółka Bondiucha poturzycka ze związku 
gminy Poturzycy i przysiółka Wojtowszczyzna ze 
związku gminy Potylicza. Sprawozd. p. Smolka.

4. Sprawozdanie Wydziału krajowego w spra
wach mytniczych i o udzielenie koncesyi na pobór 
kopytkowego, a mianowicie:

1. Radzie powiatowej w Staremmieście od 
mostu na Dniestrze pod Staremmiastem.

2. Radzie powiatowej w Brzozowie na pobór 
myta drogowego i mostowego przy drodze powia
towej Brzozowsko-Rymanowskiej.
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3. Radzie powiatowej w Mościskach od mo
stu na rzece Wiszni w Podgaci.

4. Radom powiatowym na pobór myta dro
gowego :

a) w Mościskach przy drodze powiatowej
Hodyńsko-Samborskiej;

b) w Rzeszowie przy drodze powiatowej Do- 
maradzko-Strzyżowskiej;

c) w Dąbrowie przy drodze powiatowej Dą- 
browsko-Mędrzychowskiej;

4. Radzie powiatowej Mościskiej od mostu na 
rzece Słomiance i Radzie powiatowej Bocheńskiej 
od mostu nr. 30. przy drodze powiatowej Bochen- 
sko-Limanowskiej.

6. Gminom miast Stanisławowa i Rzeszowa na 
pobór myta kopytkowego.

7. Gminie miasta Przemyśla na pobór myta 
kopytkowego.

8. a) Gminie łącznie z obszarem dworskim 
w Niegowicach od mostu na rzece Bołochówce;

b) obszarowi dworskiemu w Wołczyńcu od 
mostu na rzece Bystrzycy;

c) obszarowi dworskiemu w Małnowie od 
mostu na rzece Wiszni;

d) obszarowi dworskiemu w Bereźnicy kró
lewskiej od mostu na rzece Dniestrze;

e) obszarowi dworskiemu w Nowej grobli 
od mostu na rzece Lubaczówce.

9. Na pobór myta przewozowego;
a) obszarowi dworskiemn w Żarnowy na 

rzece Wisłoku;

b) obszarom dworskim w Hermanowicach i 
w Nowejwsi na rzece Soli;

c) obszarowi dworskiemu w Podmichalu na 
rzece Łomnicy;

d) gminie Niepołomice na rzece Wiśle;
e) gminia Leżajsk na rzece Sanie pod Sta- 

remmiastem ;
f) obszarowi dworskiemu w Podłężu na rzece 

Wiśle.
10. Radzie powiatowej Ropczyckiej od mostu 

na rzece Wielopólce przy drodze powiatowej Czekaj- 
Wielopole.

11. Radom powiatowym na pobór myta dro
gowego ■

a) w Kolbuszowie przy drodze powiatowej 
Rzeszowsko-Kolbuszowskiej;

b) w Tarnowie przy drodze powiatowej z Li
siej góry do Radomyśla.

12. a) Obszarowi dworskiemu w Grębowie 
od mostu na rzeGe Łęg;

b) gminie łącznie z obszarem dworskim w So
kołowie od mosta na rzece Strypie. Sprawozdawca 
poseł Badeni.

5. Wybór komisy kultury krajowej z 13tu 
członków.

Zarazem podaję do wiadomości, że komisya 
edukacyjna już się ukonstytuowała i wybrała pre
zesem p. Majera, wiceprezesem ks. biskupa Stu- 
pnickiego, sekretarzem p. Stanisława Tarnowskiego.

Posiedzenie zamknięte.
(Koniec o godzinie 2giej minut 15.)
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Związkowa drukarnia we Lwowie Hotel Żorza.


